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Bezárnák a város egyetlen bölcsődéjét Vita a rávezető
szakaszról
Mezőkövesd (ÉM - CSKA) -
Vehemens lakossági hozzászó-
lások bizonyították tegnap
Kövesden, a város által rende-
zett fórumon: a polgárok fél-
nek attól, hogy az autópálya
megépülésével visszatér a vá-
rosba a mára városon kívülre
került átmenő forgalom.

Elsőként az önkormányzat
vezetői tartottak tájékozta-
tót: nemcsak a városon belü-
li Széchenyi-Lövői úton lesz
elérhető az autópálya - ahol,
a vasút miatt egy alul-, vagy
felüljáró építése is szükséges
-, hanem a városon kívül is
kívánnak építeni egy rácsat-
lakozó utat a teherforgalom-
nak. Felmérésekkel igazol-
ták: a városon át autópályá-
ra vezető utat nagyrészt
csak a település lakossága
használná, a kamionos és te-
herforgalom a nyugati ré-
szen megépülő rávezető sza-
kaszon térne rá majdan a
magasabb kategóriájú útra.

A felszólalók nagy része
azonban amellett érvelt,
hogy pusztán csak a városon
kívüli rávezető szakasz épül-
jön meg. Attól tartanak,
hogy a ma is elég nagy for-
galmat lebonyolító Széche-
nyi-Lövői út forgalma jócs-
kán megnőne ha kijárattá
válna az a szakasz, merthogy
visszatérnének a néhány éve
„kitelepített” átutazó jármű-
vek a városba, veszélyeztetve
ezzel nyugalmukat.

A képviselők a lakossági
vélemények tükrében újra-
tárgyalják a témát.

Hibáztak? - Estig
vitáztak Edelényben
Edelény (ÉM - PTA) - Rendkívüli ülést
tartott Edelényben tegnap a helyi
képviselő-testület. A szennyvíz- és
hulladéklerakótelep-beruházással
kapcsolatban törvényességi hibákra
lelt az ad hoc bizottság.

A két beruházás kapcsán tényfeltáró vizs-
gálatot végzett a helyi testület által létre-
hozott ad hoc bizottság. A tíznapos kivizs-
gálás ideje alatt több törvénysértő és sza-
bálysértő intézkedésre derítettek fényt.
Elsősorban a hulladéklerakó-létesítés kap-
csán adódtak problémák egyebek mellett
az önkormányzati és a közbeszerzési tör-
vényt is érintve. A képviselők közül Mol-
nár Oszkár fejtette ki: a hibák miatt ve-
szélybe kerül a hulladéklerakó-beruházás
folytatása. Ha mégis a megvalósítás mel-
lett dönt a testület, rövid időn - két na-
pon - belül több mint 50 millió forintot
kell előteremtenie a városnak. Április 1-
jével ugyanis már ki kell jelölni a beruhá-
zás kivitelezőjét. Elhangzott, ha meg is
van a pénz, az eredeti tervektől el kell
térni, csökkenteni kell annak műszaki
tartalmát, így el kell térjen a közbeszerzé-
si pályázattól is az önkormányzat. Az el-
lentmondásokról lapzártánkig vitázott a
testület.

A másik kérdés a felelősségrevo-
nás ügye. Az ad hoc bizottságnak nem
volt feladata, hogy erről döntsön. A kép-
viselők úgy foglaltak állást, a szabálysér-
tésekért mindenképp személyi felelőst
kell keresni. Hosszas vita bontakozott ki:
bírósági vagy fegyelmi eljárás keretén be-
lül keressék meg a felelőst. Érdemi dön-
tés ebben a témában sem született lapunk
nyomdába kerüléséig. Az ülésen történ-
tekre a későbbiekben visszatérünk.

Szerencs (ÉM - PT) - Nem tá-
mogatja a szerencsi oktatási
és kulturális bizottság a böl-
csődebezárást - közölte Koncz
Ferenc bizottsági elnök.

A szülők körében terjedt el első-
ként a hír, hogy a város egyet-
len bölcsődéjét bezárják, mert az
ily módon megtakarított pénzt
más önkormányzati intézmény
költségvetésének támogatására
kívánja felhasználni a helyható-
ság. A változás most 63 gyerme-
ket érintene. Közülük ősszel 31
gyerek menne óvodába.

Koncz Ferenc országgyűlési és
önkormányzati képviselő érdek-
lődésünkre elmondta: a bizottság
véleménye szerint éppen azért
nem szabad bezárni a bölcsődét,
mert abból csak egy van a város-
ban. Hozzátette ugyanakkor: a
testület javaslata nem kötelező
az önkormányzatra és polgár-
mesterre nézve sem. A honatya
úgy véli: kisgyermekes családok,
és a jövőben gyereket vállalók
kerülnek óriási hátrányba, mert
az apróságok elhelyezése híján
nem vállalhatnak munkát.

Borbély Zsuzsanna, az Állami

Népegészségügyi és Tisztiorvosi
Szolgálat helyi főorvosa kérdé-
sünkre leszögezte: „sem anyaként,
sem hivatásgyakorlóként nem tá-
mogatom a bölcsőde bezárását, az
ítéletalkotás előtt azonban meg
kell várni, miként határoz mai
ülésén az önkormányzat".

Droftiné Szabó Julianna, aki-
nek hároméves gyermeke jár eb-
be az intézménybe, elszántan vé-
di a bölcsődét. „Aláírásgyűjtésbe
kezdünk, ha a városvezetés erre
kényszerítene bennünket. Azok
is mellénk álltak, akik ezután
szeretnének családot alapítani.”

Magda Gábor polgármester
szerint akkor jár el helyesen az
önkormányzat, ha megszűnteti a
bölcsődét. Ennek üzemeltetése
nem kötelező feladata a város-
nak. Másrészt ráfizetéses a költ-
ségvetés számára, mert az intéz-
mény eltartásához 3 millió fo-
rintot ad az állam, Szerencsnek
pedig további 13 millió forintot
kell ehhez hozzátennie évente.
A döntés joga természetesen a
képviselő-testületé.

Kassza készül
A bölcsődebezárás mellett a
város elmúlt évi pénzügyi ter-
vének végrehajtásáról és az
önkormányzat vagyoni helyze-
téről is tárgyal ma Szerencs
képviselőtestülete.

A majdnem két és fél milli-
árdos büdzsében 720 millió fo-

rintot tett ki a hiteltörlesztés.
Csak a kamatokra és munka-
bérhitelre 315 milliót fordított
a városvezetés. A normatív tá-
mogatás nem elegendő az ön-
kormányzati intézmények kö-
telező feladatellátására. Ezért
egyre több pénzt kell ezek fi-
nanszírozására más - települé-
si - forrásból átcsoportosítani.

Apadáskor megtalálták
Megtalálták a holttestét Bodrog-
kisfalud közelében azon férfiak
egyikének, akik március közepén
tűntek el csónakjukból a meg-
áradt Bodrogon. A ladikra már
korábban rábukkantak, ám a két
férfi után eleddig hasztalan ku-
tattak. Tegnap délután a Miskolci
Speciális Mentők „csodakutyája“,
Mancs talált rá egyikükre az apa-
dásnak indult folyó sekély part-
közeli vizében. A kutatást ma
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